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ROMÂNIA 
JUDEłUL HUNEDOARA 
MUNICIPIUL HUNEDOARA 
CONSILIUL LOCAL 
 

PROCES – VERBAL  
încheiat cu ocazia şedin Ńei extraordinare  a Consiliului Local al Municipiul ui Hunedoara din  

data de 11.02.2013 
 

 
Conducerea şedinŃei este exercitată de dna Vasilescu Tatiana care a fost aleasă 

preşedinte de şedinŃă prin Hotărârea Consiliului Local al Municipiului Hunedoara nr.41/2013 
adoptată prin votul deschis al majorităŃii consilierilor locali în funcŃie. Durata mandatului 
preşedintelui de şedinŃă este de 2 luni. 

 
Dna.  Vasilescu Tatiana:  
Se dă citire rugăciunii „Tat ăl nostru”.  
 
“Domnilor consilieri, stimaŃi invitaŃi, 
 Declar deschisă şedinŃa de astăzi a Consiliului local al municipiului Hunedoara, 

anunŃându-vă că din totalul de 21 consilieri şi-au înregistrat prezenŃa până la această oră un număr 
de 18 consilieri. Lipsesc domnii consilieri: Artean Mircea, Crişan Ovidiu şi dna Aldea Ana Maria. 

Vă informez că la şedinŃa de astăzi participă de drept:dl. primar Arion Viorel şi d-nul 
Secretar Aurel RaŃă-Bugnariu. 

Ca invitaŃi participă şefi de birouri şi servicii din cadrul primăriei Municipiului 
Hunedoara, dna deputat Hărău Carmen Eleonora, precum şi presa locală. 

Domnul  primar prezintă ordinea de zi. 
 

Dl. primar Viorel Arion : 
„Pe lângă proiectele de pe ordinea de zi primită, propun suplimentarea acesteia, prin 

introducerea după punctul nr.1, a următoarelor proiecte de hotărâri: 
 

1. Proiect de hotărâre privind organizarea şi desfăşurarea în municipiul Hunedoara a  spectacolului 
„Vestitorii Primăverii” 

 
2. Proiect de hotărâre pentru  aprobarea modificării Hotărârii Consiliului Local al Municipiului 

Hunedoara  nr.142/2012  privind aprobarea  închirierii prin licitaŃie publică a unui teren în 
suprafaŃă de 53,0 mp, înregistrat în domeniul public al municipiului Hunedoara, situat în  str. 
George Enescu nr. 4, bl. 121, ap. 27-28, pentru amenajarea unei terase în structură din lemn de 
tip podium.” 

 
Dna.  Vasilescu Tatiana:  
„Supun la vot ordinea de zi cu propunerile de suplimentare, care se aprobă în 

unanimitate de voturi.  
Ordinea de zi se numerotează în mod corespunzător. 

 
După punctul 1 al ordinii de zi, se va lua o pauz ă de 15 de minute pentru 

studierea materialelor şi întocmirea avizelor. 
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 Cunoscându-se şi aprobându-se ordinea de zi, rog pe domnii consilieri care au un 

interes patrimonial, fie personal, fie prin soŃ, soŃie, afin sau rude până la gradul IV inclusiv, în 
problemele supuse dezbaterilor Consiliului local, să anunŃe înainte de a intra în dezbaterea ordinii 
de zi, pentru a se consemna în procesul verbal. 

Vă aducem la cunoştinŃă faptul că hotărârile adoptate de Consiliul local cu încălcarea 
dispoziŃiilor art. 46 alin.(1) din Legea administraŃiei publice locale nr. 215/2001, republicată, cu 
modificările şi completările ulterioare, sunt nule de drept.” 

De asemenea vă aducem la cunoştinŃă faptul că potrivit art.77 din Legea nr. 393/2004 
privind Statutul aleşilor locali,  „(1) … consilierii locali nu pot lua parte la deliberarea şi adoptarea de 
hotărâri dacă au un interes personal în problema supusă dezbaterii.  
                   (2) În situaŃiile prevăzute la alin. (1), consilierii locali (…) sunt obligaŃi să anunŃe, la 
începutul dezbaterilor, interesul personal pe care îl au în problema respectivă.”  

 Potrivit prevederilor art.81 din legea sus menŃionată, ”Hotărârile adoptate cu 
nerespectarea dispoziŃiilor art. 77 sunt nule de drept ....” 
 

 
La punctul 1 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăŃii 

consilierilor în func Ńie). Proiect de hotărâre privind asocierea Municipiului Hunedoara prin 
Consiliul Local al Municipiului Hunedoara, JudeŃul Hunedoara cu Comuna Pestişu Mic, prin 
Consiliul local al Comunei Pestisu Mic în vederea constituirii AsociaŃiei de Dezvoltare 
Intercomunitară „ECO SID HD” 
               -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-nei NoghiŃă LuminiŃa Marinela care prezintă raportul comisiei de buget–aviz favorabil 
- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice–aviz favorabil 
- d-lui Magaon Jane care prezintă raportul comisiei de urbanism–aviz favorabil 
- d-lui Muzsic Robert care prezintă raportul comisiei de comerŃ–aviz favorabil 
- d-nei Radu Carolina care prezintă raportul comisiei de cultură –aviz favorabil 

  
În continuare se dă cuvântul dl. consilieri. 
 
Dl. Magaon Jane:  
„Aş vrea şi eu, să-i cunosc pe dl. Radu Popovici şi pe dna Combei Anda LuminiŃa.” 

Dl. primar Viorel Arion:  
„Merge-Ńi şi chemaŃi-i….” 
 
Întrucât nu mai sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a hotărârii pe 

ansamblu. 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-4 se aprobă în unanimitate.  
Având în vedere faptul că art. 5  din cadrul proiectului de hotărâre are caracter 

individual (cu privire la persoane) votul va fi secret. Se ia o pauză de 5 minute pentru numărarea 
voturilor şi încheierea procesului-verbal de către comisia de validare. 

Comisia de validare, numită în temeiul art.31, alin.(2), şi art.45 alin.(1) din Legea 
administraŃiei publice locale nr.215/2001, republicată, cu modificările şi completările ulterioare, 
aprobată prin Hotărârea nr.120/2012 a Consiliului Local al Municipiului Hunedoara, în următoarea 
componenŃă: 
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                 1. Fărcaş Bianca - Magdalena - preşedinte 

2. Radu Carolina - secretar 
3. Takacs Aranka - membru 
4. NoghiŃă LuminiŃa – Marinela - membru 
5. Muzsic Robert Eugen - membru 

 
 Procedând la numărarea buletinelor de vot privind numirea reprezentanŃilor 

Municipiului Hunedoara în Adunarea Generală a AsociaŃiei de Dezvoltare Intercomunitar ă „ECO 
SID HD” , a constatat următoarele:  
 

            Dl  Popoviciu Grigore Radu 18 voturi “pentru”       

            Dna Combei Anda Luminita 18 voturi “pentru” 

 
În urma acestor rezultate, reprezentanŃii Municipiului Hunedoara în Adunarea 

Generală a AsociaŃiei de Dezvoltare Intercomunitar ă „ECO SID HD” , sunt următorii: 
 

            Dl  Popoviciu Grigore Radu  

            Dna Combei Anda Luminita 
 

Art.6-7 se aprobă în unanimitate.  
Hotărârea nr.42/2013 se aprob ă în unanimitate. 
 
Au părăsit sala de şedinŃă dl. consilieri Cazan Florin şi Palcău Ciprian, numărul 

consilierilor locali prezenŃi este de 16 în momentul de faŃă. 
 
„Se ia o pauz ă de 15 de minute pentru studierea materialelor şi întocmirea 

avizelor.  
 
La punctul 2 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăŃii 

consilierilor în func Ńie).  Proiect de hotărâre privind organizarea şi desfăşurarea în municipiul 
Hunedoara a  spectacolului „Vestitorii Primăverii” 
               -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

-  d-nei NoghiŃă LuminiŃa Marinela care prezintă raportul comisiei de buget–aviz favorabil 
-  d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice–aviz favorabil 

- d-nei Radu Carolina care prezintă raportul comisiei pentru cultură–aviz favorabil 

 
Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a hotărârii pe 

ansamblu. 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-4 se aprobă în unanimitate.  
Hotărârea nr.43/2013 se aprob ă în unanimitate. 

 
La punctul 3 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul a 2/3 din num ărul 

consilierilor în func Ńie). Proiect de hotărâre pentru  aprobarea modificării Hotărârii Consiliului 
Local al Municipiului Hunedoara  nr.142/2012  privind aprobarea  închirierii prin licitaŃie publică a 
unui teren în suprafaŃă de 53,0 mp, înregistrat în domeniul public al municipiului Hunedoara, situat 
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în  str. George Enescu nr. 4, bl. 121, ap. 27-28, pentru amenajarea unei terase în structură din lemn 
de tip podium 

    -     d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 
-  d-nei NoghiŃă LuminiŃa Marinela care prezintă raportul comisiei de buget–aviz favorabil 
-  d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice–aviz favorabil 
-  d-lui Muzsic Robert care prezintă raportul comisiei de comerŃ–aviz favorabil 

 
 
Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a hotărârii pe 

ansamblu. 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Având în vedere faptul că art. 1  din cadrul proiectului de hotărâre are caracter 

individual (cu privire la persoane) votul va fi secret. Se ia o pauză de 5 minute pentru numărarea 
voturilor şi încheierea procesului-verbal de către comisia de validare. 

Comisia de validare, numită în temeiul art.31, alin.(2), şi art.45 alin.(1) din Legea 
administraŃiei publice locale nr.215/2001, republicată, cu modificările şi completările ulterioare, 
aprobată prin Hotărârea nr.120/2012 a Consiliului Local al Municipiului Hunedoara, în următoarea 
componenŃă: 

                1. Fărcaş Bianca - Magdalena - preşedinte 

2. Radu Carolina - secretar 
3. Takacs Aranka - membru 
4. NoghiŃă LuminiŃa – Marinela - membru 
5. Muzsic Robert Eugen - membru 

 
                      Procedând la numărarea buletinelor de vot stabilirea comisiei în vederea organizării şi 
desfăşurării  licitaŃiei publice pentru închirierea  unui teren în suprafaŃă de 53,0 mp, înregistrat în 
domeniul public al municipiului Hunedoara, situat în  str. George Enescu nr. 4, bl.121, ap. 27-28, 
pentru amenajarea unei terase în structură din lemn de tip podium, a constatat următoarele: 
 
Arion Viorel – primar – preşedinte 16 voturi “pentru”   
Popa Aurelia Anişoara – Şef Serviciu Buget, FinanŃe, Contabilitate – membru 16 voturi “pentru”   
Hărănguş Angela – consilier superior Biroul Impozite şi Taxe locale, Persoane juridice, concesiuni,   
                                                                  disciplină contractuală – membru 16 voturi “pentru”   
Gherghina Horia – inspector specialitate S.U.A.T.D.C. – membru 16 voturi “pentru”   
Laslău Militon DănuŃ – consilier juridic – DirecŃia juridică, contencios administrativ, autoritatea  
                               tutelară şi administraŃie publică locală - membru   16 voturi “pentru”   
                                                                                                                             

În urma acestor rezultate, comisia în vederea organizării şi desfăşurării  licitaŃiei 
publice pentru vânzarea terenului menŃionat mai sus,  este următoarea: 
 
Arion Viorel – primar – preşedinte; 
Popa Aurelia Anişoara – Şef Serviciu Buget, FinanŃe, Contabilitate – membru; 
Hărănguş Angela – consilier superior Biroul Impozite şi Taxe locale, Persoane juridice, concesiuni, 

disciplină contractuală – membru 
Gherghina Horia – inspector specialitate S.U.A.T.D.C. - membru. 
Laslău Militon DănuŃ – consilier juridic – DirecŃia juridică, contencios administrativ, autoritatea 

tutelară şi administraŃie publică locală - membru 
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Procedând la numărarea buletinelor de vot privind stabilirea membrilor de rezerv ă a 
comisiei în vederea organizării şi desfăşurării  licitaŃiei publice pentru închirierea terenului menŃionat 
mai sus, a constatat următoarele: 

 
 BobouŃanu Dan – viceprimar – preşedinte de rezervă 16 voturi “pentru”   
 Leştaru Daniela Carmen – şef Biroul Impozite şi Taxe locale, Persoane fizice – membru   
                                                                                        Rezervă 16 voturi “pentru”   
 Toma Anamaria – consilier juridic - DirecŃia juridică, contencios administrativ, autoritatea  
                              tutelară şi administraŃie publică locală – membru rezervă16 voturi “pentru”   
 

                    În urma acestor rezultate, comisia în vederea organizării şi desfăşurării  licitaŃiei 
publice pentru vânzarea terenului menŃionat mai sus,  este următoarea: 
                                                                                                                                           
              BobouŃanu Dan – viceprimar – preşedinte de rezervă; 
              Leştaru Daniela Carmen – şef Biroul Impozite şi Taxe locale, Persoane fizice – membru   
                                                                                        rezervă; 
              Toma Anamaria – consilier juridic - DirecŃia juridică, contencios administrativ, autoritatea  
                                                        tutelară şi administraŃie publică locală – membru rezervă; 

 
Art.2-4 se aprobă în unanimitate.  
Hotărârea nr.44/2013 se aprob ă în unanimitate. 

 
Dl. primar Viorel Arion:  
 „Înainte de a închide şedinŃa, o să vă rog să-mi daŃi permisiunea să-i dau cuvântul 

doamnei Carmen Hărău, deputatul nostru de Hunedoara, care vrea să ne spună câteva cuvinte.”  
 
Dna. deputat Carmen H ărău:  
 „Nu vreau altceva decât să vă salut şi să vă prezint aşa un scurt raport de activitate, dat 

fiind faptul că suntem cu toŃi aleşii cetăŃenilor municipiului Hunedoara. S-a terminat bugetul, în faza 
în care el a fost finalizat din punct de vedere al sumelor cuprinse, defalcate pe judeŃe, nu s-a 
finalizat prin publicare în Monitorul Oficial pentru că, probabil cum bine ştiŃi, a fost depusă o 
sesizare la Curtea ConstituŃională de către P.D.L. şi se aşteaptă decizia CurŃii ConstituŃionale în 
legătură cu problemele pe care competitorii noştri politici le au. ŞtiŃi cu toŃii că bugetul a fost supus 
unor constrângeri, principalele constrângeri fiind acelea legate de rambursarea datoriilor către 
F.M.I. cu vârf de sarcină anul acesta, şi pe de altă parte a fost absolut necesară bugetarea sumelor 
pentru coplată, pentru participarea la proiectele, cofinanŃările proiectelor europene aflate în 
derulare. În toată această nebunie, cu un buget restricŃionat, şi de mersul relativ şchiop al 
economiei, şi în sezonul de iarnă, în Hunedoara au ajuns mai mulŃi bani decât în alŃi ani, în judeŃul 
Hunedoara şi în municipiul Hunedoara. Pornesc de la cotele defalcate din T.V.A., unde Hunedoara 
este în fruntea listei. S-a obŃinut acest lucru şi pentru că personal am cerut sprijin politic pentru 
municipiul Hunedoara, iar acest sprijin politic a fost acordat. Avem în derulare nişte proiecte cu 
Căminul de Bătrâni, domnul primar a fost la Bucureşti, a semnat deja contractul, vom începe anul 
acesta decontaminarea sitului industrial, vom începe o restaurare ceva mai serioasă la Castel, 
îndată ce vom rezolva şi proiectul de reabilitare la un anumit nivel de detaliu. Sunt 3 milioane 
prevăzuŃi acolo, din cele 20 de milioane prevăzute pe linia bugetară a restaurării monumentelor. 
MenŃionez că de la 55 de milioane anul acesta, această prevedere bugetară, reuşim să facem şi noi 
rost de nişte bănuŃi. Şi am mai căpătat nişte bănuŃi pentru ceva, pentru plombe în interior, 200.000, 
nu e cine ştie ce, este un început, contez pe o sumă similară la reevaluare. Aş fi vrut, şi am insistat 
pentru lucrul acesta, apucaseră a fi introduse în listele bugetare, ulterior s-a constatat că pe 



6 
 

obiective care privesc educaŃia banii sunt puŃini şi nu încap finanŃările pentru anvelopare şcoli cel 
puŃin la rectificare, doar pe culte mai au bani şi atunci am redirecŃionat banii pentru patru obiective 
de cult din municipiu, şi lucrul de care sunt foarte mândră este că am participat în cadrul delegaŃiei 
parlamentare care s-a întâlnit cu F.M.I., la discuŃia cu domniile lor, şi am reuşit să marchez punctul 
zero al alocării pe axa de cultură din banii care trebuiau să vină din 2014, 1 miliard de euro pentru 
restaurare monumente. Era o axă care nu ne-a fost acceptată, nu am înŃeles de ce, am argumentat 
în discuŃia cu F.M.I., am promisiunea reprezentantului Comisiei Europene şi a reprezentanŃilor 
F.M.I. că lucrul acesta se va întâmpla, şi dacă tot am reuşit să smulg o astfel de promisiune oficială, 
am avut grijă să o aduc la cunoştinŃă şi să fac vorbire despre ea în contextul discuŃiilor care au avut 
loc în comisia de buget-finanŃe, cu ministrul finanŃelor, cu ministrul fondurilor europene, cu toŃi 
miniştrii, cu domnul premier Dragnea, cu toŃi miniştrii implicaŃi în discuŃii. Noi, judeŃul Hunedoara, 
avem norocul, la care s-a muncit, vă asigur, destul de serios, să avem în comisia de buget-finanŃe 
trei reprezentanŃi, ambii preşedinŃi, noi cei de la U.S.L., sunt U.S.L.-işti şi domnul deputat Ruşanu şi 
domnul senator Nicula, sunt şi eu acolo, şi asta face ca, judeŃul în ansamblu şi fiecare municipiu în 
parte, să aibă parte de susŃinere mai consistentă decât până acum. Vreau să vă spun cu toată 
responsabilitatea că a funcŃionat brici, că nu găsesc acum un cuvânt academic, echipa care apără 
interesul municipiului şi a judeŃului, respectiv a fost navetist pe Bucureşti în luna pe care am avut-o, 
în care am fost acolo, domnul preşedinte al Consiliului JudeŃean Hunedoara, dumneavoastră vă 
amintiŃi cu toŃii chiar înainte de a mă hotărâ că doresc să fac politică, am cerut sprijin politic pentru 
municipiul Hunedoara la Consiliul JudeŃean, şi am şi căpătat, şi s-a şi materializat treaba aceasta în 
14 miliarde la vremea respectivă, şi a funcŃionat foarte bine colaborarea cu dumneavoastră Consiliul 
local, prin primar, reprezentantul executiv al acestei structuri, adică, deputatul şi-a luat notiŃe şi lista 
de proiecte a comunităŃii locale, şi s-a bătut punctual pentru ele. Am în lucru, şi din partea domnului 
director Voinia, sala de sport, că nu-l las până nu terminăm sala de sport, blocată acum vreo patru 
ani de Compania NaŃională de InvestiŃii, deocamdată pe obiective în derulare nu sunt bani acolo, 
mai avem liceu, împreună cu domnul primar, de gestionat obŃinerea semnăturii domnului 
vicepremier Dragnea care are, vă rog să mă credeŃi, o aplecare deosebită pentru nevoile 
Hunedoarei. Mi se pare foarte important şi sunt bucuroasă să constat că la un anumit nivel de 
implicare, de vizibilitate, de argumentare se chiar pot deschide uşi, se găseşte înŃelegere. 
Deocamdată sunt optimistă, să spun că sunt mulŃumită nu sunt foarte mulŃumită câtă vreme nu 
avem bifate toate obiectivele actuale nu mă declar mulŃumită, dar sunt optimistă în legătură cu ceea 
ce noi putem să facem acolo. Reiterez rugămintea de a strânge rândurile. Am avut parte de o 
discuŃie interesantă şi inteligentă cu doamna profesor universitar Miroiu, o mai veche cunoştinŃă, 
rector la Facultatea de ŞtiinŃe Politice din Bucureşti, spunea domnia sa un lucru pe care noi îl uităm 
adesea, fiind foarte, foarte ocupaŃi să se lupte unii cu alŃii, cei mai mulŃi dintre oamenii politici nu mai 
bagă de seamă că din spatele lor încep să dispară cetăŃenii. 

În altă ordine de idei, cu caracter general şi informativ, la Bucureşti U.S.L.-ul 
funcŃionează, chiar funcŃionează, există, ca peste tot, frecuşuri, există asperităŃi, aŃi văzut, şi în 
interiorul partidelor, şi între partide, dar U.S.L.-ul funcŃionează, şi iar vă mai pot spune cu toată 
responsabilitatea şi cu toată seriozitatea, că şi la nivel informal, cu atât mai mult la nivel formal, 
mesajul transmis de către şefii coaliŃiei este următorul: oameni buni, Ńara este pe blană, suntem 
săraci, gata cu risipa, gata cu furtişagurile, şi hai să ne punem pe muncă, să ne aşezăm cu toŃii pe 
muncă. Sunt optimistă şi din punctul acesta de vedere şi dacă la finele celor patru ani, 
dumneavoastră pe o parte, eu pe altă parte, vom fi în situaŃia de a sta cu fruntea sus în faŃa 
hunedorenilor, că, până la urmă, acesta este scopul. 

Dacă doriŃi, vă răspund cu plăcere la întrebări, îmi rămâne o restanŃă şi îmi cer scuze 
cetăŃenilor municipiului, deocamdată, dat fiind faptul că am lucrat în regim de ora 9-miezul nopŃii 
multe zile la rând în această comisie de buget-finanŃe, nu m-am ocupat foarte serios de cabinetul 
parlamentar. El va funcŃiona în plin începând cu data de 1 martie. Aceasta este restanŃa pe care o 
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recunosc şi pentru care îmi cer scuze şi pe care mi-o asum, dar lucrurile care s-au întâmplat acuma 
la Bucureşti au fost foarte importante şi le dau toată atenŃia, pentru că dacă nu discutăm acum în 
contextul acesta, chiar nu avem despre ce să discutăm. 

Vă mai aduc la cunoştinŃă, tot aşa pe scurt, nişte lucruri aflate în proiect, este vorba 
despre implicarea domnului primar în câteva discuŃii care încep să se contureze din punctul de 
vedere al creării locurilor de muncă, voi contribui şi eu la asta, creând sentimentul de siguranŃă al 
oamenilor care vin aici că au susŃinere, de toate felurile, politică, administrativă. Vă răspund la 
întrebări cu mare plăcere. ”              

 
 

Dl. Mărginean Alexandru:  
 „Dacă îmi permiteŃi, în urmă cu ceva timp am avut un mic accident şi mi-am rupt un 

deget, nu e mare lucru, ce e val, ca valul trece, dar este extrem de greu să te speli cu o mână, să te 
închei cu o mână, să te îmbraci cu o mână. Cum era o vorbă veche, două mâini se spală una pe 
alta şi amândouă faŃa, dar aici suntem foarte multe mâini, iar eu cred că, cel puŃin aşa cum văd eu, 
poate mă înşel, toate colaborează doamna deputat, să ştiŃi, şi mă bucură treaba aceasta, şi cred că 
împreună vom face treabă bună, şi lăsând, unii mai mult sau unii mai puŃin, ideile partinice, toŃi de 
fapt vrem să facem ceva pentru acest municipiu, pentru localitatea în care locuim, şi ne zbatem cu 
toŃii, în măsură mai mare sau mai mică, în funcŃie de posibilităŃile şi oportunităŃile fiecăruia, dar unii 
văd prea multă politică în treaba aceasta, şi vedeŃi că, poate chiar din opoziŃie, sunt oameni cum 
spuneŃi dumneavoastră care se implică.” 

  
Dna. deputat Carmen H ărău:  
 „Să ştiŃi că da, şi chiar vrea să vă spun sincer că la nivel de parlament colegii 

dumneavoastră din P.P.-D.D. chiar au făcut opoziŃie constructivă.” 
 
Dl. Mărginean Alexandru:  
 „Nu vorbesc numai de P.P.-D.D., vorbesc despre opoziŃie.”  
 
Dna. deputat Carmen H ărău:  
 „Am avut chiar în comisie câŃiva colegi care s-au preocupat serios de probleme şi nu au 

lucrat superficial. Sigur, vedeŃi, acum acolo, atât cât am reuşit eu să-mi dau seama, m-am implicat 
mai puŃin în probleme doctrinare, de opinie partinică, de conflict sau, mă rog, de diferenŃă de 
ideologie, mi-am oferit confortul să merg pe inteligenŃa şi pe cunoştinŃele politice ale şefilor mei. 
Este de notorietate faptul că nu aş fi intrat în această activitate dacă nu aş fi considerat că pot avea 
încredere şi există o empatie destul de consistentă cu domnul preşedinte MoloŃ, pe de altă parte cu 
domnul deputat Ruşanu ne ştim de o grămadă de vreme şi ne respectăm reciproc. N-aş fi intrat 
dacă nu ne-am fi respectat şi dacă nu aş fi avut încredere în oamenii din jurul meu, şi nici dânşii nu 
m-ar fi nominalizat, că ştiŃi cu toŃii că am fost nominalizată puŃin atipic ca şi candidat U.S.L. la 
Hunedoara, şi mi-am oferit confortul de a nu mă preocupa personal şi consistent de probleme care 
Ńin de doctrină, diferenŃe de ideologie, eu ştiu, eventuale animozităŃi şi celelalte. Problema mea 
acolo a fost aceea de a căuta, la momentul acesta am în lucru şi aşa ceva, a căuta neregulile în 
legea parteneriatului public-privat. N-avem bani, avem obiective foarte importante, este o sursă de 
finanŃare care va trebui antamată şi de care reprezentanŃii administraŃiilor locale se tem. Ori de o 
lege nu trebuie să te temi decât atunci când vrei să o încalci, nici într-un caz atunci vrei să o aplici. 
Am în lucru câteva expertize legate de lucrul acesta, acuma vrea să vă spun că dincolo de 
amendamentele care privesc structura bugetului prin atribuire de bani dintr-o direcŃie în altă direcŃie, 
la legea bugetului se fac amendamente privitoare la modul de finanŃare, la derularea efectivă şi la 
fluxurile financiare publice, deci este şi o chestiune de legislaŃie, chestiune de bani de împărŃit, şi au 
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fost multe lucruri pe zona aceasta. Aşa că am, şi pot să vă spun, am constatat deschidere pentru 
opoziŃie constructivă la nivelul colegilor de la P.P.-D.D. ca şi la nivelul colegilor de la U.D.M.R.”    

 
 
Dl. Mărginean Alexandru:  
 „Şi nu numai.”  
 
Dna. deputat Carmen H ărău:  
 „Bie, acum eu vă împărtăşesc din experienŃa personală, experienŃă personală din 

punctul de vedere al deputatului Hărău, este destul de limitată în timp, şi ca şi activitate, această 
comisie de buget-finanŃe cam a fost în prima linie, în tranşeu, în perioada aceasta în mod inevitabil, 
şi care este o comisie, care din fericire pentru deputatul hunedorean, oferă o vizibilitate foarte mare. 
Vă daŃi seama că fiecare ministru apare de cel puŃin de trei ori pe an cu hârtiile în braŃe în faŃa unei 
comisii de control parlamentar, ocazie cu care vă asigur că dă socoteală, şi chiar dacă este 
guvernul nostru, personal, şi nu vă ascund, am avut grijă să punem probleme care ne privesc pe toŃi 
şi mai cu seamă probleme care privesc colegii.” 

 
Dna. Takacs Aranka:  
 „Eu aş vrea o rugăminte, dacă se poate, oficial şi aici în faŃa Consiliului, ca să ne ajutaŃi 

pe cât posibil, ca să rezolvăm problemele cetăŃenilor din zona Pestiş, Hăşdat şi Răcăştie. Tot spun 
la fiecare şedinŃă, şi poate prin intermediul dumneavoastră putem să ajungem mai uşor la 
rezolvarea acestor probleme, ştiŃi foarte bine, drumurile, canalizările. Sunt foarte multe proiecte 
depuse.” 

 
Dna. deputat Carmen H ărău:  
 „Am făcut, dacă-mi aduc bine aminte, a fost un efort comun cu domnul primar şi Consiliul 

JudeŃean pentru drumul de la Răcăştie, chiar în campania electorală, dar de data aceasta chiar 
personal, cu banii mei, nu pe banii din buget, v-am ajutat să reparaŃi orga la Biserica Catolică. Ce 
să vă spun, o să vedem în funcŃie de proiecte, care sunt, ce anume, ce posibilităŃi financiare se vor 
găsi, că în luna aprilie o să mai primim nişte bani. Deocamdată la Pestişul Mare, asta s-a putut, asta 
am făcut. Se primesc bani pentru biserică, pentru părintele Gabriel, v-am spus, au fost mai puŃini 
bani, de abea la rectificare o să reuşesc să constituie fondurile necesare, şi la culte s-au putut 
cheltui mai mulŃi bani, şi atunci am avut grijă să capăt şi eu pentru biserici. Şi pentru că nu a mai 
încăput pe listă orga, era şi o sumă mai mică, n-am vrut să risipesc ocazia de a primi bani pe 
obiectiv, am preferat pe sponsorizare să onorez promisiunea pe care o făcusem.” 

 
Dna. Takacs Aranka:  
 „Lista de priorităŃi, consider că ar trebui să fie printre primele, dezvoltarea acestor zone, 

unde oamenii şi după 23 de ani trăiesc în condiŃiile în care trăiesc.” 
 

Dna. deputat Carmen H ărău:  
 „Este un lucru pe care dumneavoastră, Consiliul local, îl solicitaŃi cu subiect şi predicat 

deputatului, şi este un subiect care prioritizează nevoile, şi în funcŃie de ce doriŃi dumneavoastră ca 
reprezentanŃi ai cetăŃenilor o să acŃionez şi eu la Bucureşti. Oricum Ńinem legătura, pentru că sunt 
probleme care mă privesc şi pe mine, am văzut cum arată comunităŃile respective în campania 
electorală, şi nu mie tot una că nu au canal şi nu au apă. Ne ocupăm.” 

 
Dna. Takacs Aranka:  
 „Vă mulŃumesc mult.” 
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Dl. Mărginean Alexandru:  
 „O să mai intervin eu. Ar fi super frumos şi bine ca din 2014 până în 2020 să facem 

absorbŃie totală a fondurilor europene. Pentru asta, rugămintea noastră, poate reuşiŃi cumva, 
instrucŃiunile, tot ce există, consultanŃa.”  

 
Dna. deputat Carmen H ărău:  
 „Mi-aŃi ridicat mingea la fileu în legătură cu o chestiune de intenŃie a perioadei 

următoare. Odată ce lucrurile cu bugetul se vor rezolva, până la rectificare mai avem un pic de 
respiro. Eu am început să insist, şi vreau să vă spun că nu o să fac nici un pic de pauză până nu se 
rezolvă această problemă, să începem elaborarea Ghidului aplicantului, pentru că dacă nu, o să ne 
trezim în situaŃia în care ne-am mai tot trezit că la 1 ianuarie 2014 cineva începe dăi, dăi, dăi, şi 
fulgerând osă facem un ghid al aplicantului cu o grămadă de lucruri, de recolerări. O să încerc să 
stimulez, şi nu sunt sigură că o să reuşesc, că am văzut cum merg lucrurile pe acolo, să începem 
să facem Ghidul consultantului pentru finanŃările următoare. 

Al doilea lucru în legătură cu care vă solicit sprijinul dumneavoastră,  al domnului primar, 
detaliez la Bucureşti în următoarea perioadă, asta înseamnă următoarele două, cel mult trei 
săptămâni, toate oportunităŃile de finanŃare europeană pe toate zonele şi pe toate ministerele, că 
acum, slavă Domnului, pot să bat la toate uşile oricărui ministru, şi ştie cine este omul care bate la 
uşă, şi o să facem discuŃii comune cu agenŃii economici interesaŃi să dezvolte pe oportunităŃile care 
sunt, vreau să vă spun că avem o mare deschidere din partea doamnei ministrului Maria Grapini de 
exemplu, care întâmplarea face că este şi dânsa femeie, şi mai şi vine din zona antreprenorilor cu 
multe sute de angajaŃi, deci mai mult decât cu alte persoane vorbesc aceeaşi limbă. Să vedem pe 
toate zonele de activitate şi pe ministere cam care sunt banii, să încercăm să vedem, şi din punctul 
de vedere al agenŃilor economici, nu doar al administraŃiei locale, lucru foarte important, şi din 
punctul de vedere al O.N.G.-urilor care la fel sunt foarte importanŃi, structuri foarte importante 
pentru implementarea progresului în comunitate.  

Acesta este pasul următor, aşa mi-am programat în agendă, că de aceasta vin la 
dumneavoastră şi mai vreau şi eu şi păreri legate de asta, şi opinii, pentru că dacă nu mi-ar fi trecut 
deja prin cap lucrul acesta, idea domnului consilier era de pus pe agendă. InstrucŃiunile nu există, 
deocamdată proceduri nu există, ghidul aplicantului va trebui aplicat cumva acolo la Bucureşti în 
structurile legislativului, şi în orice caz vă Ńin la curent cu tot ce apare pe zona aceasta.” 

 
Dna. Vasilescu Tatiana:  
 „Vă mulŃumim pentru participarea la şedinŃă şi pentru această informare tehnică, pentru 

efortul depus de dumneavoastră pentru atragerea fondurilor suplimentare, şi nu în ultimul rând 
pentru faptul că ne ŃineŃi conectaŃi şi up-dataŃi la problemele care se discută acolo, altfel decât le 
vedem noi din media locală.” 

 
Dna. deputat Carmen H ărău:  
 „Avem şi media cu noi aici. Sincer vă spun, cu toată obida pe care am dezvoltat-o uneori 

în legătură cu media locală, vreau să vă spun că am avut surprize, am constat că în media locală 
există persoane care ar putea să fie coordonatori de doctorat pentru media centrală uneori. Am dat 
acolo de nişte persoane care nu ştiu ce caută în media, chiar nu ştiu ce caută în media. Este, să 
ştiŃi, destul de frustrant că, după ce 9 camere de luat vederi stau de la ora 9 dimineaŃa până la 
miezul nopŃii când se termină discuŃiile într-o sală jumătate cât sala aceasta, care din capul locului 
are 30 şi ceva de parlamentari, cu cabluri, cu nenorociri aşezate acolo, mediatizarea lucrurilor 
serioase care se discută este de-a dreptul neserioasă.  
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Vă rog să mă credeŃi că dintr-un…, nici măcar nu pot să-i spun incident, dintr-o 
întâmplare care este doar pe jumătate întâmplare, am ajuns să fiu singurul parlamentar din comisia 
de buget-finanŃe mediatizat pe site-ul Parlamentului în contextul faptului că l-am numit, la repezeală, 
premier pe domnul Dragnea. Acest incident care, încă o dată, este pe jumătate întâmplare, doar pe 
jumătate întâmplare, a făcut ca pe site-ul Parlamentului să existe o parte din lucrurile pe care le-am 
spus eu acolo, între care faptul că am cerut sprijin politic pentru Hunedoara, de această dată în 
cadru oficial, nu doar în discuŃii inter personale în cabinete ale oficialilor. S-au făcut foarte multe 
lucruri bune acolo, foarte multe discuŃii, inclusiv opoziŃia a avut nişte idei. Nu s-a mediatizat nimic, şi 
aceasta este întru câtva frustrant, asta apropo de media, şi de prestaŃiile profesioniste în materie.” 

 
Dna. Vasilescu Tatiana:  

 „Vă mulŃumesc, doamnelor şi domnilor consilieri, declar închisă şedinŃa de azi a 
Consiliului local." 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

    PREŞEDINTE,                          SECRETAR,                               ÎNTOCMIT,   
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R O M Â N I A 
JUDEłUL HUNEDOARA 
MUNICIPIUL HUNEDOARA 
CONSILIUL LOCAL 
 
 
 

MINUTA 
 

şedin Ńei extraordinare a Consiliului Local al Municipiulu i Hunedoara din  data de 11.02.2013 
 
 
 
 

1. Proiect de hotărâre privind asocierea Municipiului Hunedoara prin Consiliul Local al 
Municipiului Hunedoara, JudeŃul Hunedoara cu Comuna Pestişu Mic, prin Consiliul local al Comunei 
Pestisu Mic în vederea constituirii AsociaŃiei de Dezvoltare Intercomunitară „ECO SID HD” 

               Hotărârea nr.42/2013 se aprob ă în unanimitate . 
 
 
 

2. Proiect de hotărâre privind organizarea şi desfăşurarea în municipiul Hunedoara a  
spectacolului „Vestitorii Primăverii”. 

                Hotărârea nr.43/2013 se aprob ă în unanimitate 
 
 
 
3. Proiect de hotărâre pentru  aprobarea modificării Hotărârii Consiliului Local al 

Municipiului Hunedoara  nr.142/2012  privind aprobarea  închirierii prin licitaŃie publică a unui teren 
în suprafaŃă de 53,0 mp, înregistrat în domeniul public al municipiului Hunedoara, situat în  str. 
George Enescu nr. 4, bl. 121, ap. 27-28, pentru amenajarea unei terase în structură din lemn de tip 
podium. 

                 Hotărârea nr.44/2013 se aprob ă în unanimitate 
 
 
 

                             
 
 
                                                               SECRETAR, 
                                                         Aurel RaŃă-Bugnariu 


